
za³o¿eñ tego projektu i 
szans na jego realizacjê 
w najbli¿szej przysz³oœci? 

- To raczej poci¹g 
miejski a nie szybki 
tramwaj, poniewa¿ 
bêdzie korzysta³ z 
linii  kolejowych. 
Taki  wariant ko-
munikacyjny ana-
lizujemy od oko³o 
roku. Koncepcjê 
przekazaliœmy ju¿ 
Zarz¹dowi KZK 
GOP. Od strony 
mo¿liwoœci technicz-
nych jest to w pe³ni 
do zrealizowania. 
Teraz prowadzone 
s¹ analizy prawne. 

Wydaje mi siê, ¿e ten projekt 
doczeka siê realizacji. Trudno 
mi powiedzieæ, kto bêdzie to 
realizowa³, natomiast w przy-
padku braku innych mo¿liwoœci 
jesteœmy nawet gotowi zrobiæ 
to sami.  Zgodnie z koncepcj¹, 
to przedsiêwziêcie nie jest zbyt 
kosztowne, jest natomiast 
wyj¹tkowo funkcjonalne.
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Od 
przysz³ego roku 

w Gliwicach, 
w koñcu bêdzie 

dzia³aæ nowoczesny 
monitoring. 

W pierwszym eta-
pie jego budowy 

pojawi siê 50 
kamer.

W wiêkszoœci zostan¹ one za-
instalowane tam, gdzie dzia³a³y 

poprzednie 
urz¹dzenia, 
czyli przy 
g ³ ó w n y c h 
u l i c a c h , 

newralgicznych 
skrzy¿owaniach 

w œródmieœciu 
oraz w miejscach, 

gdzie jest szczegól-
nie niebezpiecznie. W 

nastêpnych etapach kamery 
pojawi¹ siê w poszczególnych 
dzielnicach i na obrze¿ach, 
m.in. przy trasach wlotowych 
do miasta.

W zale¿noœci od œrodków finan-
sowych przeznaczonych na sys-
tem monitoringu, kamer z roku 
na rok bêdzie przybywaæ.

Nowe kamery bêd¹ diametral-
nie ró¿niæ siê od tych, które 
funkcjonowa³y jeszcze nie-
dawno. Najwiêksz¹ innowacj¹ 
bêdzie zmiana sposobu transmi-
sji sygna³u. System ma dzia³aæ 
przy wykorzystaniu ³¹cznoœci ra-

diowej i œwiat³owodowej. Dziêki 
temu zwiêkszy siê liczba kamer 
i poprawi siê jakoœæ obrazu.

„Stary” monitoring czêsto 
nie spe³nia³ swojej roli. Obraz 
dociera³ tylko z czêœci kamer 
i by³ niewyraŸny, a to w znacz-
nym stopniu utrudnia³o pracê 
policji czy stra¿y miejskiej.
Ponadto nowe kamery bêd¹ 
mog³y pojawiæ siê w miej-
scach, w których – ze wzglêdów 
technicznych – instalowanie 
monitoringu do tej pory by³o 
niemo¿liwe.

Przetarg na uruchomienie sys-
temu monitoringu wizyjnego dla 
ca³ego miasta og³oszony zosta³ 
w czerwcu przez Centrum Ra-
townictwa Gliwice. Zwyciêzca 
przetargu bêdzie odpowiedzial-
ny nie tylko za dostawê, mon-
ta¿ i uruchomienie kamer we 
wskazanych miejscach, ale 
tak¿e wybudowanie sieci radio-
wej z minimum czterema sta-
cjami bazowymi. (um/kk)

Zamiast tradycyjnych kamer, w mieœcie pojawi¹ 
siê urz¹dzenia cyfrowe o du¿ej rozdzielczoœci

Powinno być bezpieczniej

- Dlaczego miasto 
gotowe jest wydaæ 
kilkadziesi¹t milionów 
z³otych na nowy budy-
nek Urzêdu Miejskie-
go, argumentuj¹c to 
trosk¹ o warunki pracy 
urzêdników, a ¿a³uje 
œrodków na doposa¿enie 
szpitala i poprawê wa-
runków, jakie maj¹ pa-
cjenci? 

- W pytaniu przejawiana jest tro-
ska o to ile wydamy, a nie ma 
bilansu ile odzyskamy. Dzisiaj 
miasto funkcjonuje w bardzo 
wielu budynkach, które póŸniej 
bêdzie mo¿na ewentualnie 
zbyæ. Czy my decydujemy siê na 
oszczêdnoœci w szpitalach? My 
nie mamy ¿adnych obowi¹zków 
wobec szpitali, dlatego, ¿e 
koszty leczenia szpitalnego po-
winny byæ w ca³oœci pokrywane 
z Narodowego Funduszu Zdro-
wia. Natomiast na przestrze-
ni lat wydaliœmy dodatkowo 
kilkadziesi¹t milionów z³otych, 

wspieraj¹c ten fundusz. Tak 
wiêc mo¿e nie jest to kwestia 
oszczêdnoœci tylko nadmier-
nych oczekiwañ w stosunku do 
naszych mo¿liwoœci. 

- Miasto co roku remon-
tuje wiele chodników, 
ale oszczêdza przy tym 
na materia³ach. Tam, 
gdzie wczeœniej by³y wy-
sokogatunkowe p³yty czy 
bruk, teraz pojawia siê 
zwyk³a betonowa kost-
ka. Czy nie warto by³oby 
zainwestowaæ w jakoœæ, 
a nie tylko w iloœæ?

- Z pytania wynika, ¿e 
oszczêdzamy a  powinniœmy 
robiæ coœ innego. Wszystko 
zale¿y od funkcji jak¹ dany 
chodnik czy plac ma pe³niæ. 
I w zwi¹zku z ni¹ wybiera siê 
materia³. Równie¿ decyduj¹ce 
jest to ile materia³u mo¿na po 
remoncie odzyskaæ. Na ogó³ 
odzyskuje siê tego znacz¹co 
mniej i czêsto trudno jest 

wybudowaniu okaza³o siê, ¿e 
bardzo wielu osób, specjalistów 
w bran¿y architektonicznej ten 
wybór nie zachwyci³. Podobnie 
w wyniku konkursu wybraliœmy 
kilka projektów, które by³y zre-
alizowane w ramach TBS-ów. I 
tu równie¿ znalaz³o siê grono 
osób wyra¿aj¹cych krytyczne 
opinie na temat tych inwesty-
cji. 
Sformu³owanie „czy miasto 
przekona siê wreszcie” ozna-
cza, ¿e konkurs gwarantuje, 
¿e projekt bêdzie absolutnie 

dobry, tymczasem ja pokazujê 
argumenty, ¿e wcale abso-
lutnie dobre byæ nie musi, a 
wybory dokonane w drodze 
konkursu te¿ okazuj¹ siê 
niesatysfakcjonuj¹ce, równie¿ 
dla œrodowiska architektów. 

- Szybki tramwaj z 
Soœnicy do £abêd to 
jeden ze sztandarowych 
pomys³ów magistra-
tu ostatnich dni. Czy 
móg³by powiedzieæ Pan 
coœ wiêcej na temat 

uzupe³niæ braki czymœ nowym 
choæby dlatego, ¿e materia³ 
kolorystycznie jest inny. Kostki,  
które s¹ obecnie wprowadzane 
i pojawiaj¹ siê w najwiêkszej 
iloœci miejsc w mieœcie, s¹ 
wyj¹tkowo wytrzyma³e i maj¹ 
wysok¹ estetykê.  Pewnie nie 
s¹ a¿ tak ³adne jak kostka gra-
nitowa ale trzeba pamiêtaæ, ¿e 
jest ona wielokrotnie dro¿sza.

- Czy miasto przekona 
siê wreszcie do orga-
nizowania konkursów 
architektonicznych, które 
nie tylko pozwalaj¹ na 
pozyskanie najlepszych 
projektów architekto-
nicznych, ale tak¿e na 
swoist¹ promocjê miasta 
i jego zamierzeñ inwesty-
cyjnych?

- Na niektóre przedsiêwziêcia 
konkursy by³y prowadzone. 
Nie jestem pewny ale wydaje 
mi siê, ¿e w efekcie konkursu 
powsta³ hotel Qubus. Po jego 

ZABRZE. - Wokó³ fontanny 
na skwerze przy ul. 3 Maja 
powinien siê pojawiæ ma³y 
p³otek, bo je¿d¿¹ce na rowe-
rach i rolkach dzieci mog¹ 
do niej powpadaæ. Sama 
musia³am kilka razy ratowaæ 
swoje dziecko przed k¹piel¹ 
- sygnalizuje Czytelniczka z 
Zabrza.

Oddany niedawno do u¿ytku 
piêknie wyremontowany plac 
sta³ siê ulubionym miejscem 
mieszkañców. Szczególnie 
miejsce to upodoba³y sobie 
dzieci je¿d¿¹ce na rowerach 
lub rolkach. 

Jak siê okaza³o, nied³ugo po 
telefonie Czytelniczki, fon-

tanna zosta³a uszkodzona. 
Do czasu wymiany zniszczo-
nych elementów, trzeba j¹ 
by³o wy³¹czyæ na kilka dni. 

W przysz³oœci w tym miej-
scu pojawi siê monitoring, 
a tymczasem fontanny bêd¹ 
pilnowaæ stra¿nicy miejscy.

Dzieci unieruchomiły 
fontannę

Cały wywiad z Piotrem 
Wieczorkiem możesz obej-
rzeć na www.itv.gliwice.pl
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